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G r a d b e n o p o d j e t j e ,,BETON'% 
njega uspehi in gradnje v bodočnosti,.. 

Splošno gradbeno podjetje »Beton« je 
T letošnjem letu pri svojem delu do-
•egio značajne uspehe, ki so ga v tek
movanju postavili med najboljše grad
bene kolektive v republiki in za naj
boljšega na področju Celja in okolice. 

O D S T O R D O Z A G O R J A S O 
G R A D B I Š Č A » B E T O N A « 

Najvažnejša gradbišča celjskega »Be
tona« 3 0 v Storah, Celju, Hrastniku, 
Trbovljah in Zagorju. V Storah gradi
jo poslopje za nov elektroplavž, pole?» 
te^îa pa še 20 novih objektov. V Celju 
dokončujeio gled^liSče, nadaljujejo 
gradnjo novih obiektov Tovarne orfïan-
•kih barvil. Gradbišča so še v Cinkar
ni in Preboldu. 

V Hrastniku gradijo velik samski 
dom, transformatorsko postajo, eno 18 
stanovanjsko in več 14 stanovanjskih 
zgradb. V Trbovljah gradijo tovarno 
za proizvodnjo rudirskih strojev ;>Miha 
Marinko«, IG stanovanjsko zgradbo in 
več drugih objektov. 

V Zagorju bodo dogradili moderno 
rudarsko kopalnico, popravljajo pa tu
di stanovanjske zgradbe, v Potoški vasi 
pa gradijo kolonijo in transformatorsko 
postajo. 

N A J V A Z N E J S F g r a d n j e v B O D O 
Č E M L E T U 

Podjetje »Beton« zaposluje veliko 
število delavcev iz vse države. Gradbe
na dejavnost tudi čez zimo ne bo pre
nehala, vsaj za veliko ne. Kolikor jim 
bn vrpme dovoljevalo, bodo gradili tudi 
čez zimo. 

Najvažnejše gradnje za prihodnje leto 
bodo brez dvoma: železarna Store, kjer 
mora biti poslopje zgrajeno do 1. sept. 
1953, dalje transformatorska postaja 
med Jožefovim hribom in mestnim po
kopališčem, nova tovarna v Trbovljah, 
gradnje v Hrastniku in nadaljnje grad
nje v Tovarni organskih barvil v Celju. 

PRESEŽEK — ÄIEHANIZACIJA 

Podjetje »Beton« je letos povišalo 
ivoj plan od 500 do 800 milijonov din 
in so ga po vrednosti dosegli že sep
tembra. Ves dobiček, ki ni ravno maj
hen, so sklenili darovati za komunalno 
dejavnost, društvom itd. Sklenili so, da 
bodo samo 20% presežka uporabili za 
plače. Tako so od presežka prispevali 
v stanovanjski sklad MLO 2.600.000 din. 
Poleg tega so dali dva in pol milijona 
delavskim kulturnim društvom, dija
kom itd. 

Veliko stanovanjsko zgradbo v Koc
bekovi ulici, ki je zadnje dni presene
tila pričakovanje Celjanov z doslej ne
znanim gradbenim tempom, bodo zgra
dili izvenplansko. Zgradba bo imela v 
pritličju lokale, 24 stanovanj in 16 gar
sonjer. Tudi za gradnjo te stanovanj
ske palače bodo prispevali del svojih 
presežkov, vendar le del, ne kot je po
ročal Slov. poroečvalec, da bodo zgrad
bo postavili izključno s svojimi sred
stvi. 

Del presežka plačnega fonda so pri 
»Betonu« uporabili za lastne inve:itici-

je. Tako so na primer v Levcu ob Sa
vinji zgradili sodobno opremljeno sepa-
racijo gramoza, ki ga uporabljajo пч 
vseh gradbiščih v Celju. V bodoče bo 
ta separacija zalagala tudi širši kro£ 
gradbišč in s tem znatno olajšala in 
pocenila storitve. 

Pri »Betonu« je nastopil čas, ko po
staja človeška delovna sila vse drago
cenejša. Seveda tudi sredstva niso bil* 
prepičla in poskrbeli so za nakup no
vih strojev. Tako so letos kupili velik 
bager, ki smo ga opazovali v Kocbe
kovi ulici in buldožer, ki bo v kratkem 
začel orati za Jožefovim hribom teren 
za novo transformatorsko postajo. Obe 
novosti bosta kolektivu v veliko pomoč 
in bosta sprostili na stotine delavnik 
rok za strokovnejša opravila. 

SEST PREDSTAVNIKOV V SVBT 
PROIZVAJALCEV — UČINKOVITO 

KULTURNO, POLITIČNO IN 
ŠPORTNO ŽIVLJENJE 

Izmed 1600 delavcev in uslužbencev 
bodo v svete proizvajalcev izvolili Sest 

predstavnikov. V Celju enega, т Sto
rah tri in v Trbovljah dva. 

Kolektiv »Betona« ima v Celju men
da najbolj razgibano kulturno življenje 
znotraj kolektiva. Imajo lastno prosvet
no dvorano, kjer deluje samostojno pro
svetno društvo. Sindikalna podružnica 
izdaja glasilo »Betona«, katerega dobi
vajo redno vsa gradbišča. V športu so 
zelo agilni in imajo tudi lepo urejen 
športni stadion. Posebno so agilni strel
ci in keglaši, v poletnih mesecih pa se 
razvije košarka, odbojka itd. 

Menda vsako gradbišče premore 
manjšo knjižnico. Veliko pozornost po
svečajo strokovnemu dvigu vseh delav
cev katerekoli veje gradbene stroke. Na 
ta način dosegajo pri delu lepe uspehe. 
Njih storitve so razmeroma hitre, ce
ne kar se da realne, a izvršena deia od 
objekta do objekta popolnejša. Vseka
kor pa zasluži podjetje »Beton« zaupa
nje investitorjev in v Celju, ki namera
va v bodoče gradbeno dejavnost šele 
dodobra razviti, sme takega kolektiva 
res lahko veseli. 

Zakaj ni v Celju dovolj mleka? 
Ce gremo v ranih jutranjih urah po 

mestu ali bližnji okolici, že vidimo pred 
mlekarnami čakajoče mamice. Glavna 
skrb vsake je čimprej kupiti mleko in 
ga ponesti domov za svoje najmlajše. 
Ta misel se pa v zadnjem Času ne more 
izpolniti vsaki mamici zaradi tega, Ker 
je premalo mleka. 

Tu je potrebno pregledati m pretehta
ti vzroke. Podjetje »Mleko«, katerega 
dolžnost je, preskrbeti celjske potrošni
ke z mlekom, zbira mleko na vsem pod
ročju Celja mesta in okolice. Ta teren 
se raznrostira od Polja ob Sotli pa do 
Vranskega. Na tem področju je podjetje 
v poletnih mesecih in še nekako do 
konca meseca septembra odkupilo preKo 
6000 litrov mleka dnevno. Od te količine 
so ga porabili potrošniki mesta Celja in 
okolice do največ 3800 litrov dnevno, 
vključno z ustanovami in zdravilišči. 
Tz tega je razvidno, da je bilo mleka 
povsod dovolj in da ga je celo pre-
ostajalo, tako da ga je podjetje moralo 
predelovati v sir in maslo. 

2e v začetku oktobra pa se je poiavil 
občuten padec. Iz dneva v dan so koli
čine padale, tako da ga je bilo konec 
navedenega meseca še komaj 2900 lit. 
Po 1. novembru pa že beležimo padec 
na 2300 litrov in še manj. Tu nastane 
vprašanje, kje dobiti manjkajoče mleko? 
Podjetje je najprej ukinilo predelavo 
v Imenem, potem pa je začelo odkupo
vati mleko od KZ Šmarje, ki je mleko 
do tedaj prav tako predelovala. To 
mleko plačuje podjetje franko Šmarje 
po 22 din za liter, S tem se je količina 
spet dvignila na 2600 litrov. Kljub temu 
nam pa še vedno primanjkuje okoli 
1500 litrov. 

Kje so Se vzroki, da mleka primanj
kuje? Doslej je podjetje plačevalo mle
ko povprečno po 15 din za liter. Ta cena 
pa v zimskih mesecih nikakor ni pri
vlačna za proizvajalca, če upoštevamo, 
da je na vrsti krmljenje in pitanje pra
šičev. V letošnjem letu je to tem bolj 
občutno, kajti krme za govejo živino ni 
in zato so se kmetovalci preusmerili na 
krmljenje prašičev, za katere pa je so
razmerno z govejo živino hrane dovolj. 
Kmetovalcu se izplača obdržati mleko 
doma, ga posneti, napraviti maslo in ga 
prodati na trgu, a posneto mleko po
rabiti za prašiče. 

Tu bo morda kdo stavil vprašanje: 
zakaj se pa ne dvigne odkupna cena 
mleka? S takšnim vprašanjem bi se 
podjetje tudi strinjalo, seveda če ne bi 
imelo pred seboj prodajne cene oziroma 
potrošnika, za katerega je prodajna cena 
25 din že tako visoka. Povprečna od
kupna cena mleka je 15 din. Ce k tej 
ceni dodamo še vse stroške podjetja, 
preden pride mleko v prodajo, prodajna 
cena mleku naraste na 25,39 din. Iz tega 
je razvidno, da je nemogoče dvigniti 
odkupno ceno, ki pa jo bo podjetje vse
eno dvignilo za 2 din, tako da vsaj 
delno krije potrebe. Razlika pa se bo 
krila z drugimi artikli, kot so jajca, 
kuhano maslo in sir. Omeniti je treba 
tudi to: Podjetje »Mlekopromet« je od 
sprostitve obvezne oddaje pa do danes 
prodajalo mleko v lastno izgubo od 
1 do 3 din pri litru. Tudi t « razlik« so 
krili z drugimi artikli. 

Kako pa je s prodajo на splošno? 
Naloga prodajalcev je, da delijo mleko 
po vrstnem redu kot sledi: dojenčkom 
do 2 let, otrokom do 7 let, nato bolni-

Pred p r o 8 l a i ; o druge grupe odredov 
11. decembra proslavljamo ustanovi

tev druge grupe odredov, ki jih je na 
Štajerskem združil in postavil narodni 
heroj Franc Rozman-Stane. Proslava 
bo v Celju, ne samo zato, ker je neka
ko središče štajerskega dela Slovenije, 
temveč tudi zato, ker so se v okolici 
Celja ti odredi tudi formirali, gibali in 
borili. Proslave pa bodo tudi v Zasavju, 

V počastitev proslave bodo v Celje 
prišli dve patrulji. Ena bo z ljubljanske 
strani, obiskala vse partizanske kraje 
okoli Kamnika in Zgornje ter Spodnje 
Savinjske doline. Druga patrulja pa bo 
prišla iz Koroške strani. Iz Celja pa bo 
patrulja krenila naprej v Zasavje. 

PREKOP DUŠANA KRAIGHERJA IK 
VERE SLANDROVE 

Na dan proslave bo popoldne prekop 
obeh prvoborcev na Slandrovem trgu. 
Mestni odbor ZB je v ta namen pripra
vil že primeren program glasbenih točk 
in spored žalnih svečanosti, ki pa ga 
bomo v prihodnji številki še natančneje 
opisali. Vsekakor bodo množične orga
nizacije ob tem prekopu dostojno za
stopane, kar je končno naša velika dolž
nost. 

Grobnica na Slandrovem trgu bo za
enkrat urejena le začasno. Del v zem
lji ostane sicer še v bodoče, vendar 
bo nad površino zemlje urejen sarko
fag, za katerega je izdelal načrte aka
demski kipar Stoviček. 

Trgovinska zbornica za okraj Celje-okolica 
že uspešno rešuje svoje naloge 

Trgovinska zbornica za okraj Celje-
okolica je pričela pravzaprav delati še
le v začetku tega meseca. V tem krat
kem času se že kaže njeno koristno in 
usp>ešno delo. 

Naj na kratko seznanimo naše bralce, 
kakšen je delokrog njenega dela. Trgo
vinska zbornica ima poleg upravnega 
odbora še sekcije za prehranbene ar
tikle, sekcijo za industrijsko blago, sek
cijo za les, odbor za finančno vpraša
nja, šolski odbor, nadzorni odbor in 
častno sodišče. Prva posvetovanja od
borov in sekcij so se že vršila te dni. 
O važnih sklepih sekcij in odborov bodo 
seznanjeni vsi člani, po potrebi bodo 
pa sklicali tudi širše sestanke. Pravna 
služba zbornice bo zastopala člane zbor
nice v raznih sporih pred arbitražo ter 
bo dajala razna finančna in gospodar
ska navodila. V zimskih mesecih bo 
zbornica organizirala razna predavanja 
iz trgovske in gostinske stroke ter te
čaje za aranžiranje izložb in za stro
kovni dvig komercialnega in knjigovod
skega kadra. 

Na konferenci sekcije za prehranbene 
artikle, ki je bila v začetku meseca, so 
določili odkupno ceno krompirju od 13 
do 15 din za kg. Izdelali so predlog o 
izločitvi posredniške vloge podjetja »Ž i 
to« pri nabavi žita za mlinska podjetja. 

Gostinska zbornica bo skrbela za dvig 
gostinstva in turizma z raznimi nasveti 
in pojasnili ter za strokovno vzgojo go
stinskega kadra. Zastopala bo svoje čla
ne pred državnimi organi. Na prvi seji 
upravnega odbora gostinske zbornice so 
predlagali OLO, da izda odlok o kon
troli in prodaji vina in žganja gostin
skim obratom, ki v glavnem vsebuje 
predpis o najnižji maliganski stopnji 
vina (9%) in prepoved točenja šmarnice 
in vseh hibridnih ter mešanih, kalnih 

vin, ki so nagnjena k pokvarjen ju 
Sklenili so tudi, da morajo imeti vsi 
gostinski obrati določen obratni čas ter 
cenik, ki bo vseboval poleg cene in bar
ve vina tudi sorto ali tip vina ter ma-
ligansko stopnjo. Ustanovili so tudi pri
pravljalni odbor za ustanovitev turistič
nih društev v Planini, Vranskem, Slov. 
Konjicah, Rimskih Toplicah, Dobrni, 
Rogaški Slatini, Žalcu, Zrečah, Vojni
ku, Kozjem, Podčetrtku, Polzeli, Rogat
cu in Šmarju. V Laškem pa turistična 
društvo že obstoja. 

Ce bodo sklepe tudi čim hitreje rea
lizirali, bodo uspehi ter kulturne j ši iz
gled in postrežba v naših trgovskih iji 
gostinskih obratih kaj kmalu vidni. 

kom in starčkom. Ko so te potrebe 
krite, pa lahko prejmejo mleko tudi 
ostali. Zato naj bodo potrošniki sami 
toliko uvidevni in ne zahtevajo mleka, 
če nimajo otrok. Kajti mleka trenutno 
ni toliko, kolikor bi ga vsak želel. 

Podjetje bo skušalo stanje omiliti, ni 
pa za enkrat večjih izgledov, kajti me
sec december je najbolj kritičen. 

Vsem kmetovalcem pa svetujemo, da 
ne pozabijo otrok v mestu, med kateri
mi je tudi mnogo njihovih (gimnazija, 
bolnica) ter da oddajajo mleko v zbirne 
centre, ki so postavljeni na terenu, 

D. S. 

V Velenju je predaval 
minister dr. Potrč 

Preteklo soboto je v veliki kinodvo-
rani doma »Svobode« imel predavanje 
minister vlade LRS tov. dr. Potrč. Go
voril je o mednarodni organizaciji dela, 
o svetovnem proletariatu, ki se združuje 
v internacionalo, o sindikalnem gibanju 
v Ameriki ter o zapadnem proletariatu. 
Povedal je svoja opažanja in vtise z 
zasedanja OZN in o glasovanju po ju
goslovanskih predlogih za pomoč ne
razvitim državam. Govoril je tudi • 
notranjepolitičnih vprašanjih in opo
zoril na važnost izbire dobrih predstav
nikov ljudstva v ljudske odbore. 

Po končanem predavanju je odgovar
jal na številna vprašanja v veliko za
dovoljstvo ljudi, ki si takih predavanj 
še želijo. ^ 

v иГВОЈАН SO U S T A N O V I L I D B U Š T T « 
L J U D S K E T E H N I K E 

V Xiibojah >o • soboto ustanovili drnštr* 
ljudske tehnike. N a ustanovnem cboru J « 
bilo okrog 60 ljudi, večinoma mladincev. 
NavEofi pa je bil tudi predstavnik okrajnega 
•dbora Ljudske tehnike tov, Peperko. Dru
štvo je bilo ustanovljeno na pobudo sindi
kata in mladine keramične industrije, vklju
čili pa so tudi mladinci is rudnika in vasi. 
Do Ebora se je prijavilo za novo druitvo 81 
ljudi. Po dosedanjih podatkih je največje z » -
•imanjo ta avto-moto sekcijo, potem za ko-
ш1сш ÌK fotoamaterski krožek. Poleg toh 
bodo pri druitvu ustanovili ie sekcije za 
strojništvo, olektrotohmiko im vorjotao io u 
brodarstvo. 


